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ИЗДАВА ВАРНЕНСКАТА ГРАДСКА ОБЩИНА 
ИЗЛИЗА ВСЬКИ ПЕТЪКЪ.' 

Всичко, що се 
отнася до вестнике 
да се изпраща до 

кметството — Еер. а 

Справки 
при пом. кмета 
г. П. Нейковъ. 

Броя 1 певъ. 

Въ завчерашното 
заседание на общ. 

I. сгветг бгь внесенъ 
за разглеждане бюджето-проек-
та т общината за 1928 и 
1929 финансова година. По 
пози случай кмета г. Н. По 
поп направи обширенъ прег-
мдъ върху дейностъта на по-
стояното присжтствие презъ 
ттеклатл бюджетна година 
въ санитарно, благоустройст
вено и пр. отношение, като 
същевременно изложи фи
нансовата политика, която 
пост. присгтствио ще следва 
вг блдаще вл закрепване фи
нансовото положение на Вар
ненската община 

Днесг, когато ни се удава 
случай да говоримг за бюдже
та, нека ни бхде позволено да 
направимъ една малка равно
сметка за финансовата дей 
щть на общината за перио
да отъ една година насамъ. 
Има две мнения ако се еж-
ди по, постшнатипиь резул
тати, че тази кратка дей
ность е повече отъ задоволи 
•шма. 

Пещо повече: Съ гордость и 
а пълното съзнание, че изпо-
епдваме една истина, ние под 
чертаваме,чсфинансовото по
ложение на Варненската об
щина днесъ, повече отъ всгь-
ша до сега, е стабилизирано 
Ето факти: Преди една ю-
дина Варненската община не 
бгь изплатила заплашитгъ па 
чиновниците си за нтолко 
мгьсеца, Днесъ, въпреки че ед
на грамадна ча^ть отъ еже 
дневнитгъ,, приходи на обид
ната сд ангажирани въ ре
дица мероприятия целящи раз-
хубовяването и благоустроя -
ването на града, заплатитгь 
«а вемчкм чиновници и слу
жащи при общината, безъ из
ключение, се изплащатъ най-
редовно Така напримерг за
платипт за м цъ Мартъ се 
изплатиха още въ мач мото 
иа м цъ Априлъ, почти въ ел-
Щшо време, когато държава
та плащаше заплитшть на 
езоитп, чиновници Пие бихме 
могли да изброимъ редица още 
фчкти Безпорно е, че всичко 
*"ова се дължи на разумната 
финансова политика на р,г, 
"Оводителит/ъ на общинският 
дела, По все п\къ тази поли'-
й№«а, колкото и разумна да 
в «я не би ни д в'.гг да тия 
РЩлтати без>* тдкре.пота на 
^Матвлнит) варчечеко грпж 
Мннтвп. 

Никой не м> жс да отка 
Же1 че системата на събира-
н е общинскипт берии и ток-
Си в. не само удобна за по 
лесно сгбиране общинспитгъ 
пРиходц, но не се чувствула 
т т болезнено и отъ самото 
Щшдтство, Бюджетътъ за 

1кепозе на кмета г-нъ Н. Поповъ 
по бюджета на Варненската обпщна за 1928-929 финансова год. 
Заседанието на общинския съ

ветъ на 30 пдрилъ се откри въ 
6 и пол. часа сл. пл. отъ кме
та г нъ Н. Поповъ. 

Преди пристъпване къмъ 
'дневния редъ общ оъв. Г. Не-
делчевъ направи запитване от 
носно строежътъ на новия бю-
<х>бтъ и за чия сметка се рабо 
тятъ — 10-тъхъ железобетонни 
колони въ избата на същото. 

Същиятъ се оплака че пред
приемача на новостроящите се 
бани ие му позводилъ да на 
прави проверка на извършено
то отъ него. 

Той също запита 88що ра
ботниците по работата на ка
нализация се делятъ иа кете-
гории: едни получапатъ 60, 
други 70 и 80 лв , когато ра
ботата е рдна и съща. 

Прави предлижение да се нвя 
начя комисия отъ външни ли
ца, която да провери строежа 
на новите сгради въ морската 
градина. 

По предложение иа общ.съв. 
иняс. Зл. Връчковъ, избра ее 
техническа комисия, въ съставъ: 
общ. съпетниця: Зл Връчковъ, 
Вожиновъ,' Черневъ и държ, 
архитекти: Несторовъ и Кчровъ, 
иа кояго се въздига да контро 
лира строежа на навилото и ба
ните до довършването ямъ Не
посредствения контролъ ще св 
иввъргана отъ технич, дирек
ция, която и ще си ръководи 
постройките. Комисията ще да
ва мнение, беаъ да може да 
прапи и каквито и да съ на
реждания. 

Следъ това кмета Никола По 
понъ направи следното експове 
но бюджета на Общината за 
1927/1928 ФИН год : 

Г. г. общ. съветници, -" 
Бюджетопроекта на Община

та 1928/1923 Ф Г. както Ви е 
ивпестпо е внесенъ въ съвета 
преди повече отъ едчнъ ме-
сеиъ. Още тогава биде избрана 
и бюджетарната комисия за да 
следи дебчтите по принципъ по 
бюджетопроекта и следъ това, 
по бърво да вавърши свояга ра 
бога, Въ бюдясетарната комисия 
влиаатъ представители отъ всич 
ки пкртии, въ заседанията й 
ноледно ще ее нвживеятъ про
тиворечията, а съ това ще се 
ськратятъ дебатите въ общин. 
еъвЬгь и по бързо щ« се гла 
суна бюджета. 

Бюджетопроекта е съегавенъ 
съгласно в»кона отъ менъ, съ 
съдействието на контрольора и 
бирник.-. Но никои вакоиъ не 

изтеклата финансова година 
е приключенъ съ сдинъ при-
ходъ /есравнео по го.иъм* отъ 
предшествуваната ю фпнпн 
сова година: бюджета опи 64 
мил лева, е приключена съ 
приходи 89 мил лв. 

Това е вече реален* бюд 
жетъ Има всички изгледи. 
бюджетътъ зг 1928-1929 год. 
да бжде напълно рсаленъ — 
нещо, което Варненската об 
гцина отъ дьлги години не е 
постигнала. 

пречи още преди първото че
тене да го предостави на бюд-
жетарната комисия ва да го 
прегледа и поправи. Съ такава 
практика само се улеснява и 
ускорява работата. Разглежда
нето на бюджетопроекта по
неже предстоеше разрешаването 
на въпроса ва петь„мил. заемъ, 
повакъспя, но работата е опро« 
стотворена и гласунането ще 
върви бьрво. Настоящвятъ бюд-
жетопроектъ е вториятъ отъ 
като настоящето пост. присжт
ствие управлява общината. Азъ 
имахъ въвможностьта при бюд 
жетопроекта ва 1927/1928 Ф г, 
да Ви направя обстойно изло
жение по общинските въпроси, 
но по-обстойното проучване н1 
същите и добитиягъ въ една 
год. опитъ ми даватъ сега във 
можность дч Ви направя едно 
още по обстейно изложение На 
иърво место ще посоча самите 
въпроси и техното значение. 
На второ место ще Ви посоча, 
какво пост, присътствие успе 
да иввърши презъ едногодиш
ното си управление. На трето 
место, ще посоча мероприятия 
които се нредчиждатъ въ но-
виябюджетопроектъ и сумите 
които се предпиждатъ на при-
ходъ и равходъ по същия. 

Г-да съветници, много <•& 
въпросите които а е^га об
щинската политика. Общината 
въ своята дейность е единъ 
конгломератъ, отъ толкова все
странна и важна работа, че ед
ва ли вма друго учреждение 
въ държавата нодоно нл нея 
Въпросите съ ивнънредно мно 
го, но нашвятъ градъ, бихъ 
могълъ да подчертая, има своя 
установена политика ва равре-
гаеиието имъ. Както ьъ грпж 
данетвото, така въ настоящия 
и почти въ всички общ. съвети 
отъ неколко години наевмъ 
има установена политика, която 
остава д< бре да се ивясни и си
стемно да се привежда въ ив-
пъднепие. Ако при все това се 
пораждатъ спорове всредъ гряж 
данетвото и общ. съветъ, това 
нч е върху принципни равди-
лия, а ва подробности и второ 
степенни работи. 

Кои съ по главните въпроси 
вясегвпщч, общинската ноли-
тика ; 

Б.чагоусюйитюго, 
въ най широкия смисъль на 
думата, обем»': р е г у л и р а н е 
на улиците, създаване единъ 
общъ плинъ на градя, водосна 
бдяване, канализация, /осветле
ние, разхубавяване града, ук
репяване надлежните места 
п;ч>тивъ нороищи, настилка на 
улиците, съобщителни средотва 
и т и., това еж, въпроси по 
благоустройство на градл, кои 
то непрекъснато отъ оснобож 
деиието нч България съ били 
разглеждани и по които мина 
лите общински съвети съ из
вършили много нещо. Днесъ 
Варна има водопроводъ, кана-
ливация и осветление — три'1е 
най-важни п мъчно постижими 
блага ва единъ градъ. Има вече 
много прани и отворени улици, 
една чаеть отъ които и шоси-

рани. Но, г г. общ. съветници, 
дори и само ва тия три от
расли отъ благоустройството на 
града все още ииа да се работи 
иввънредно много. Канализа
цията още не е довършена въ 
етария градъ, а новите кварта
ли още доста години не ще я 
иматъ, защото струва много скъ
по и то не само на общината за 
уличните канали, ами и ва 
самите грая«дани ва отклонения
та. За водата и елетричеството 
има нещо по вавършено. При 
все това електрическата ни 
енергия не е достатъчна за 
осветление дори на стария 
градъ, а камо ли да дадемъ 
осветление и на новия. Въ го-
лема чаеть отъ града улиците 
още не съ отворени. Отъ 130 
клм. улици въ града заварихме 
шосираии само 12 клм Явно е 
отъ тия данни каква грамадна 
работа предстои не само на 
сегашния общ. сънетъ. но и 
ва бъдащите Какво поле ва 
творчество съществува 1 

Бихъ искалъ да подчертая 
на какво можемъ да се надяваме 
за бързото благоустройство на 
града. Еетествено нреди всичко 
на нашата парична мощь безъ 
която никакво мероприятие не 
може да се почне. Но има още 
единъ Факторъ бевъ който съ
що мъчно може да се напредне 
и на койго европейския градъ 
д ъ л ж и своето благоустрой
ство на съвнанието иа само
то гражданство ва нуждата отъ 
благоустройство. Общественото 
мнение е големъ Факторъ и 
«ко то не бъде благоприятно 
ва едно уеилено благоустрой 
ство, ако нуждата не св пов
дигне, благоустройството на 
града може ощо много да за
къснее. 

На усилията на пост. при
сътствие да привлече матери
алното съдействие на гражда
ните ва да се павиратъ улици
те нмъ не ее отзоваха всички 
среди благоприятно и то таки
ва които иматъ ценни имоти и 
съ паважа ще ги подобрятъ. 
Прахътъ още не ги много без
покои, добре немитата улица 
още ие ги блазни] А единъ ме-
етенъ вестникъ писа; Царвули 
«ематъ, гайда искат*. 

Зч предпазване на града отъ 
пороища също малко е сторено 
и предстои общ съветъ да взе
ме бърви мерки, ващото често 
сливатъ застрашителни води, 
които отвличатъ цели КАЩИ. 

Санитарното дело. 

Кой не внав големото значе
ние на това дело? Въпреки то
ва въ тави область има да се 
работи още много години ял да 
се постигне задоволителното. 
Въ що се състои санитарното 
дело? 

Първо, една чисто предохра
нителна работа: чистене на 
града и контролъ върху съестни-
тЬ припаси; второ, медицински 
прегледь на бедно-болни и даваие 
бевплятво лекарство на същи
те; трето, подпомагане бедни ро-
дилки било чревъ свободна аку
шерска помощь, било въ при

юта, който е уреденъ при об
щината ва тази цель. 

Чистенето на града става но 
твърде примитивенъ начинъ — 
чреаъ открити кола, които 
пръскатъ по улиците облаци 
прахъ. До преди 6 м. тия кола 
беха цигански и службата вър
веше твърде лошо. Днесъ има
ме и общински коли, които съ 
и закрити. Но това е малко. 
Единъ хубавъ градъ като на
шия, който се стреми да стане 
и европейски курортъ по-скоро 
требва да въвприеме единъ по-
еФикасенъ начинъ ва чистене 
на града. 

Контролата на сгеетниюп, 
продукти се извършва;отъ ле
карите и общинския химикъ, 

И Ветеринарната иласть кон
тролира ва млекото, продукти
те ОТЪ СЪЩОТО II МРСОТО. ТвВИ 
двойственость е пакостна и съ 
новия ваконъ ва санитарната 
служба св урежда. Голетъ перг 
соналъ и здрава: организация 
отъ подготвени служители съ 
необходими ва добъръ контролъ 
Фалшификацията на хранител
ните продукти е колоевдна. 
Специялно ва млекото требва 
създаването на млйкарски цен
трали, подъ непосредствения 
контролъ на общинската власть, 
каквито въ Европейските гра
дове оъ създадени. Съществую-
щето въ нашите градове е 
примитивно и еъпеемъ неефи
касно. А касае се ва вдравето 
на човека. 

Лечебната дейность — прег
леждането на болни I ъ амбу
латориите не е особено ревуд-
татна система, но тя се прак
тикува отъ много години. ;Пре-
глеждането става въ 3 амбула
тории. Презъ изтеклата година 
съ била прегледани отъ общ. 
лекари 19,897 бедно болни. 

Общинската аптека същест
вува вече отъ три години. Тя 
раздава на бедните бевплатнн 
лекарства, а ва другите прода
ва при установени цени, Тя е 
отделео стопанско предприятие 
съ свой отдеденъ бюджетъ и 
отделно управление и се сто
панисва на търговски начала. 
Преаъ ФИН. 1927 г. съ ра»да. 
дени лекарстеа на бедни без
платно ва 232164 лена. По-
мощьта е ефикасна. 

Приюта на родилки същест
вува отъ малко време, во дава 
чудесни резултати. Въ бюджета 
е предвидено да св плащч на 
акушерка която обряжда дете 
на бедна варненка 850 лева. 
Така оъ обродени 360 деца. 
Но има много бедни родилки, 
ва които родилния дошъ е бла-
годатъ, ващото въ него т е 
иматъ и акушерската помощь 
— лекарска, и храна и доешки 
е* детето и всичко. Едно добро 
дело, но ва жалостъ още при 
лоши условия поставено за се 
га. Отъ отчета, който заведую-
щия приюта лекарь — Смолен-
ски — е напечаталъ, можете 
да почерпите повече сведения 
и да се убедите въ големата 
полза, Презъ ивтеклата година 
въ родилния домъ съ обродени 
162 деца. Тамъ се пргглеждатъ 
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Едва година на усилена културна творческа дейность 
кудтурнит* мероприятия на варненската оооднна, 

и болни жени. Приюта .е . но- НУЛТУрН0 Д е Л 0 . даденъ на търгъ п подготви- г"™?*™™™^ "рТГ... Ш *ШШЦ" 
1 , , ' ' , телните работи с ъ вече на еа- ц и т * ва достятъчни средства. 

мещава въ бившата болница Говорейки ва това д*ло и о ' м о т о 8 д а н и е отпочнати. Наско- Тогава ще проличи готови ли 
„Парашкева Николау", • гдето ' К амъ да спра вашето внимание щ е ' б ъ д е донесенъ ягелевния сме да минемъ отъ думи на 
се. помещава и общинската хи най-първо върху училището. За п о к р и в ъ о т ъ странство и по- дела. За старците и недъгави-

•дч имате представа, г. г. съвет- <,ТЯМПъ, следъ което ще ее от- т * преднавначилъ съмъ вдвние-
ници, когато дебатирвте бюд- п о ч н а т ъ ' и В Ъ Т решните работи, то еъ стопанството отъ 200 де-
жетопроекта, какво имаме »ъ у с п ^ х м е д а иа"МОлимъ отъ Ми- кара ввдъ новите гробища. 

.. н и е т е р е т в о т о н а просветата сто- Подканихъ Старопиталищното 
ловете отъ стария СОФИЙСКИ Д в о да се занимае съ тся въп-
Народенъ театръ, имаме ги ве- роеъ. Щастливъ ще бъда ако 
че и с ъ достатъчни. Бливъкъ това дело се реализира. Ва ЦомИСарСТ8ОТ0 ПО прехраната. 
е дена ва културното тържест- бедните ученици има едно 
во на Варна — да открие сво- д-во, което отъ 25 години не-

мическа лаборатория, както и 
окр. бактеорелогическа проти-
вобесна станция. . ' 

Пожарното дело. 
"Общината требва здраво да се 

ваеме съ уреждането на това 

това отношение направено и 
какво има още да се прави, ще 
ви дамъ некои данни, които 
нема да- бъдат ъ бевинтереенн. 
Имаме всичко училища — ос
новни 14 и 3 прогимнавии; отъ 

полопината отъ т е х ъ работят* 
още отъ вимата. Да се създа. 
датъ общински блага и чревъ 
т е х ъ работа за безработните и 
да се повдргне въобще помина-
ка на града — ето въ това 
съчетание ние сме търсили и 
търсимъ иеходътъ отъ тежката 
крива ва работниците. 

То е съядядено по силата на. дело, което вее още е вть при- ш ° ° " * . . . . . . . 
м и т и в п п с ъ с т о я н и е . Тоебва да първитъ две с ъ частни, наети ЯТЪ ху6тъ о б щ театръ. Още уморно работи — „ученически специаленъ ваконъ и му се във

едения — Дамаяновата махала м я л к 0 у с и л и я малко повече т е трапеварии". За да мина отъ лагатъ различни Функции. Не 
и Добруджанския кварталъ Уче- и о с ^ т ь и п о с т о я н с т в о < 
ниците въ първитъ — 2708 съ ' 
68 учители, а въ вторитЬ 2068 И^а И ДР-УГИ кушунИ ИНСТИ-
ученнци съ 62 учители. Пора- ТУТИ 

. ди увеличйванието броятъ на * ' 
нага си уредиха добри пожарни д15ца%й у ч и л и щ а т а н е , , л д 0 които още слабо с ъ вастъпени 

митивно състояние. Требва да 
се вървя, преди да ни споле-
т я т ъ нещастията, които прежи 
вяха някои градове като Пле-
венъ, Нловдинъ, нъкъ и СОФИЯ 
и които .следъ нещастията вед-

команди. Задачите на пожар- статъчни, т е х н и я т ъ учебенъ въ града ни и които ивискватъ 

думи на дела както внаете още обходимо и съ широки права 
есенесь ввехъ инициативата ва преди години, днесъ то е вече сл
една общогряясдянста помещь мо помощенъ институтъи често 
и въ ревултатъ въ трапезарии- съ оспорвана полезность. Но ва 
т е се хранятъ повече отъ 600 да бъде щогоде полевно то треб-
бедни'деця! Огъ тия д щ а ние ва да б ъ ; е въ вдрави ръце и 
искаме, задължително да след добре организирано. За жадость 

било такъвъ, кое-
6 когато ще 

*кта по напра-
гол-Ъмъ вго*а1и има доста гол*- .»"•««»"" ш , , и ' " *" " " " ^ " " - г т > " - - - - - - - г п" 1С " 1 " " " " " " " " « та ва бедни деца "развива тоже вената му ревизия. Първото не 
голъмъ, вгради има динн ш л и • цовете имъ не с ъ о т а д е н и н е вече мощь Археологическия . • . " •„" г ^ . г 
ми, пожарнит* и др. нещастия матъ добри отходни мЬста Най музей е важенъ институтъ и 
честятъ: А нашата пожарна ко- важното културно дело — учи- жалко е че още нема свое вда-
манда е само отъ конски със- Л И щата — ивискватъ една по- ние, въ което да прибере и под-
тавъ и съ първобитни помпи, голяма грижа и главно повече реди немалкото си богатство. 
Т я не е пригодена да изтегли средства, които за жалость, еа Чуяадинците, които очакваме да 
водата дори отъ една ивба, тя (,ега н е ивлизатъ отъ училищ дойдатъ еа курорта, не ще мо 
не може да се притече на по н и имоти, каквито училището гатъ лесно да го намерятъ и 
мощь на единъ вадушенъ, на нема, а само отъ общинската равгледатъ. Постоянното при 

ната команда с ъ обширни и „ в е Н т а Р ъ и мебели с ъ въ ло- здрава подкрепа. Но общината п Р н п в н о т о „ и , в т е и за ло сега не е било 
тя има целото спасително дело състояние НекОлкогоп.ш- съ споите средства мъчно мо- в а т ъ основното училище и за до сега не е оило 
^.•лппй» .ългъ л пе рачо по- състояние, пеколкогодиш 1-ь и н ш в 1 д „ ,„ ,„„„ това. дължимъ да обезпечимъ т п ще се види ясн 
въ-Свои* дългъ, . а не с а » о . по • н о т о „ ^ 0 Т С Т А П в а н е в а л ^ т н и ж е да ус>гЬе. Частната инициа- н я ' ^ - д . _ ' * н . т $ Ппиго Ви локл-мвамъ акт 
жарното. Градътъ стана твърде н и й м н о г о г и п о в р е д И Д в 0 - тива требва да се нргяви съ по- н в х л в д н т * прехраната, и р и ю Ви докл двамъ акт 

• 1- _ 4- т м и и и н ш ш ш ай щ а и с д п . М " и ' ' г п г _,_ „„ Л р , , , н «рття планина тояге поиатя щ пдпииия. 
завидна дейность, но съ по що което се е искало отъ него 
слаби средства. Тамъ бедни ра- е, като продава необходимите 
ботнички, когато отиватъ на еа поминъка на населението 
работа, остагятъ малките си на съестни продукти, съ това гда 
грижите на вабавачки — учи- въздействува за намалението на 
телки и на храна. Блсгодатня т е х н и т е цени. Затова на • него 
иомощь Грижата ва децата е е предоставена експлоатацията 
такава за добро и вдраво поко на общин; гори и зеленчуковите I 

8 кола общината кредити 

\ К Р Ъ Г Л О 
Предвидено въ общин. бюджетъ 

ва ФИН. 920/21 г. — 4,740,000 
„ „ 921/22 г. — 4,619,497 

Дадено 
1,400,000 лв. 
1,938,078 „ 

922/23 г. — 9,419,650 
923/24 г . '— 9,677,660 
924/26 г. —13,831,738 

925/26 г. — '5,986,487 
926/27 г'. — '5,398.065 
927/28 г. — 5,000,000 

3,327,363 
4,937 982 
8,775,719 

4,434 234-
3,391,155 
4,00.),000 

За социалните грижи. 
Какио равбпраме когато го-

воримъ ва социалните грижи, 
които требва да пол*га общин. 
съветъ? На първо место раз
бираме даване съдействие на 
безработните еа нрмиране на 
работа, на второ место — под
помагане бедните и нвй-сетне 
организиране благотворително-
стьта ва неспособни!е и недъ 
гавите . Не ще съмнение, че 
тукъ ваива и въпроса ва хле 
ба, който общината требва да 
обевнечава . на сносна цена на 

драно и умно бъдяще Ства С ъ щ о на комисарството 
поколение. Но обществото за Се въвлага разпродажбата на 
тая грижа требва да понесе плодовете отъ общинските ло-
материялни жертви и то рав 8 я и овощни градини накъ съ 
номерно за всички, а не както цель да се регулиратъ цените 
сега само мадъкъ брой граж на павара. 
дани. 

За мерките противъ 
безработицата. 

Собствено най напредъ, въоб 

Една много важна Функция 
на комисарството е регулиране
то цените на хлеба. Отъ око
ло 3 год, обаче не се е занима
вало съ доставка на жито и 

остатъка еа последната година се учи въ наьтл частни к ъ щ и , 
отъ 1/00,000 лена до края на естествено' съвс*мъ неудобни. 
бюджетното упражнение, което Въ Арабаконакъ нуждата отъ гражданите 
ивтича на 30. юний т. г., общи- още едно училище е тоже го Възприето е отъ общин. съ 
ната има въвможность и на лема . Кредити еа поправка на ветъ съ решение 
ПЪЛНО ще може да внесе. съществутощите, както и ва 

За вторите три години — инвентаръ тоже сл. необходими 
922/^3, 923/24 и 924/25 год.— и т 0 значителни и 'такива въ 

новия б ю д ж е т о п р о е к т ъ за 
1928/29 год. с ъ предвидени. 

•БЛИЗО до учебното дело с ъ 
общинската ни 

щ е . ва поминъка на целия бряпно по простата причина, 
градъ, който ивнемогва въ го че условията на паваря ва жи-
лема крива. Говорено е много тото и брашното, и ония ва 
по тови вънроеъ и авъ малко производството на^хлеба с ъ ве-
ще се спра сега на него. Дч че нормални. Повдига" се .идея-

подпомагането на бедните 
граждани, 

та, комис-ерството да се вялови 
и ва търговска' дейиос.ь, во 
пост. прие. не с е е решавало да 
стори топа съ чиновническа ор-

училищното настоятелство е 
плащало учителските ваплати 
и за това с ъ били предвижда
ни <нъ общинския, бюджетъ го 
леми суми — 13 милиона лева. 
Но въ същность даваното е 
било недостатъчно дори и ва 
ваплатите, а камо ли да- пок 

Библлотека и читалнята, 
които ва единъ градъ претен 
диращъ ва широка култура с ъ 
извънредно важни. Ние имаме 

рие и др нужди на учебното 6 о г а т а библиотека отъ дълги 
дело . Въ времето на комуни- г о д и н и и т р 4 б в а д а б л а г о д а 

се вакрепи търговгята, да се 
развиятъ повече индустрии въ 
града и да се разшири и по
добри курорта — ето какъ ще 
се обезпечи единъ скроменъ ганизация и съ сл; би парични 
поминъкъ на града. Така ще средства. Но при по. трудни 
се намали и безработицата. Зна- обстоягелегла и при изгледи еа 

да става съ отпущане парични «,и социалните грр-жи вас-Ьгатъ голема хлебна кр1за то може 
помощи. Дали: с.бщин. съветъ напърпо место целия градъ. да се залови и ва т^я Функция 
ще използува и 1|ъ бъдагце та- Но до. к»то <?тане всичко това То днесъ има уредба «{рава и 

безработните требва да се под- ГОдна да поди 'борба, егига са 
помогнатъ. К а к ъ ? — Като имъ 
се намира или създава работа. 
Представителите на работни 
честното — така сами се на
ри чатъ 

стич. и друя«башки общински 
управления даваниятъ отъ об
щината кредитъ не е билъ ни
то 30°/о отъ обещанйятъ. А 
въобще бюджетите на училищ
ното настоятелство ва всички 
неброени години, ивключая по
следните, не? с ъ могли да,се 
реаливиратъ съ повечо ото 50'/о. 
Преаъ последнята година — на 
шето управление — училищно 
то 

ви система, ще си види по нос 
ле, но тя никога не е прина
сяла очакваната полза. Ако ос 
тане тя ще бъде все пакъ ед
но пчлеативно средство. Иревъ 
рзтекл. ФИН. год 1927/1028 еж, 
рвидядени лева въ пари.По 
вьжно е равданането бевплатни 

мо общ. 'еънетъ да му намеря 
потребния кредитъ . Ровбира се 
не само да се гласува въ бюд-
я«ета, а и да се намерятъ су-

.уьряечтъ аа тая цель мите , като се има иредъ видъ 
да Се съвдаде при общината едно дневно пр'-ивводство отъ 
бюро на безрабетнитп. Но ясна 30,000 кгр, брашно бевъ по-римь на нейните съвдаткли, но 

тя страд ше отъ лииса на до Дърва за горене и въглища, представа ва значението му н'Ь- требното ва войската 
бра уредба, добро пом-Ьщение и к о е т о е иолевао и ще следва да Мч-гъ Ако работата е да имаме Но що е правило комисарст-
добре, уредена читалня. Едва с и остане. Раададеии с ъ дърва още едно общ. учреж1ение — и о т о „ 0 хлебния въпросъ? — 

т о в а е -"есио. Прели всичко та Нормирало е цената и е подър-
кова има държавно — при ин жало доброкачественностьта не 
спекцията на труда съ големи хлеба и неговото е ^ ш к в о ' — 1 

тави година успехме да се снаб- и въглища еа с. год 
димъ еъ подходяще помещение с е отнася до 
и отворихме.въ Фоаето на теа
търа читалня, съ която града 
може да се гордее. Единъ съ
ветъ който държи много на 
културните нужди на своя 

Що 

Влаготзоркшностьта, 
никаква определена политика 
до сега не е имало. Предвиж
дани с ъ били въ бю\жета по 

права и ен|.детва. Какво повече кгр. - тегло. Преаъ изтеклата 
нашето бюро ще върши? На година гряжданегвото имаше 
второ место, ние бихме могли б е з ъ примеси, пе-Ькога отъ 
да настаняваме само на общин- 1 

примеси, 
настоятелство ще има на- Г р В Д ^ н в М Оже да не обърне мощи, които с ъ били давпш на 1:Ка работа груба работа,"а хлъТъ ДвугаТе , 7 , Г Г « й 

дълно обещаната отъ община- „нимание на тови въпросъ. Гра благотворителните учреждения, ва такава работниците с ъ всич ь. другаде ва да някллят* 
та сума и ще приключи ечинъ д а ще бъде щаствливъ, ако ще Менъ ми се струна, че благо _ )_ _^ _ ; н а , 
напълно реаленъ бюджетъ. Т р е усп-ее да се снабди съ свое би- творителството въ града треб 
бва да се отбележи, че отъ блиотечно вдание. в« Да се постави на вдрави на-
войните никакъвъ инвентаръ чала, като се централизира въ 
не е набавянъ и оставаха го- Т е а т ъ р а ржцете на единъ комитетъ кой 
леми училищни дългове, съ Вие вече му отдадохте вначе- то да подири големи парични 

ние като дадохте съдействието средства. За ц!;ль требва да се 
си на пост. присътствие еа до- има : 1) прибиране и отглежда-
вършването на градския театръ. не еъ обществени средства п-ч.ч-

Ф. год. държавата отне иввест- Жалко е, че градътъ н и е из)- ки старци и недъгави — гра
ни приходи отъ общините и ставилъ цели 14 години и при дътъ тр-кбоа да се освободи отъ 

просяците, които н в лагатъ и чо-

които едва нревъ изтеклата го
дина настоятелството е почна
ло да се справя. Ог> 1925/26 

цената, общините с ъ допущали 
ки на пазаря и беьъ никакво влошаване го на качеството и 
бюро ги имаме винаги намере- намаление на количеството. 
ни и готови! Важното е да се Х л е б ъ т ъ въ Варна и днесъ ся 
създаде работа и ние тъкмо то- остава при иай-нивка цена я 
ва пранимъ. За да създадемъ „„й доброкачествен*. Гражда-
нещо 81 общината и аа поминъка ните 

сама плаща учителските вапла- евтини години недопършенъ 
ти, както беше и преди 922/23 общинския театръ. Нкшъ на-
ФИН. год. Така че даваните се- ложителенъ дългъ беше да го 
га ни училищното настоятел- довършимъ. Вие сте свидетели 
ство кредити с ъ въ голема на нашата амбиция въ това от 

на безработните ние ирезъ п,е. 
лата вима съвдавахме рабога по 
общински пътища, мостово,' 
сгради и пр. Вижте, що камъкъ 
е струпннъ и иачуканъ ио ули
ците, после вижте количеството 

п е т к о т о достойнство и Варнен- на извършената нревъ вимата 
ското гражданство ; 2) обевне 

ся ми виждятъ това 
Напоследъкъ хлеба васкъпн0-

доста поради заскъпването на 
жнгатп. От. снирпнумение с* 
житната борса и брашнарите, 
обаче, общината успя да вапаей 
ГРаДа съ жито яа онредЬлено вре-

часть само за веществени раз
ходи. 

Квпрталите Дамянова маха
ла и Бежанския нематъ под-
ходни училищии здания. Тамъ 

работа. Всичко това е израбо" *" ' " " « ' " " • ' ^ ^ о р с о в и цени й 
чаване храната на бедитт-Ь уче- тенъ труд-ь, вапечеленъ хлъбт Ж ^ Т . ° Т * П П В И Ш е " Г " ° я 0 
ници и 3) василване до ' мавои- Никога общината съ саоихЬ н«га 6 «"гажира Иопу-.яр 

аи-

борба ногаение. оа тави цель успъхме мумъ средствата па приюга яа средстна нещо понечи ва набит ииг>» "" 
при помощьта иа общограждаи. бедни деца и дн се увеличи бро ниците не е сторили шри и ' " а м а л е М 1 и е Ц«»»та »« хранит* 
комитетъ да съберемъ отъ те- я т ъ на приютите. нревъ комунистическото' упоан "в

Г|У1>11Я-
атрални марки повече отъ 1 На.чсоро ще бъдете сеапрани ление.1 А днесъ работя.ъ пЛ " УКЪ * м*в"">то да повторя, 
милионъ лева. Покрива е от съ единъ общъ плапъ ва бла- общински предприятия « « т а «Ще веднажъ, че комигарогвото 

\ 1 « Т и и , и и окодо отъ неколко месеци е органц 
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Врой ПО Варненски общински вестникъ Стр. 3 

Финансовото положение па Варненската община. 
тзвзд^от^ з** 19а7/1©28 Финансова година н^гтьлшо тре»лиовд«1*~, 
аир&но на вдрави иечала и е разни начини з а т о в а . »о л п „ , . „ п , . „ „„„ . „„„ х „ „ . — - . _ _ . - . _ - — — аир&но на вдрави нечала и е 

-годно-«а повече и но усилена 
работа. 
За о5щ*нзнигъ финансхи. 
Беаъ добре уредени Ф и н а т и и 

••;о4щйнпт* нищо не могатъ да 
поетигнягь. А добрата уредба 
оге&чава добри и сигурни при-
ЮДИ, редовно събирани и раз-
'ходваии. За топа е необходима 
•драна съответна организация, 
каквато ва жалость въобще 

. н! общините липсва. Една о г ъ 
причините е честата сме на на 
постоянните присътствия и на 
рдководиия переоналъ Пакост
но е също и то твърде много, 
гдето все още общинския инсги 
тутъ е арена на политически-
партийни борби. 

Общинските доходи иматъ 
три главни източнвцт. 

1. Общински имоти, 2. разни 
такси и 8, отъ определени отъ 
държавата на общиншмъ данъци. 
Общините които иматъ добри 
свои недвижими имоти- с ъ най-
добри поставени. Т Ь могатъ да 
нодържатъ и малки такси ва 
благата и услугите които до 
етавляватъ на гражданигЬ. II 
къмъ таа-цедь общините тр*б 
ва да се етремятъ. Така щя 
добиятъ и по голема неаависи 
мостъ, Варна е щастлива въ 
това отношение — има добри 
имоти и би могла да има още 
по-добри. Его но-ценните: 4 
месарскй хяли, 1 рибни хали, 
шж.бойна, морски бани, кааИно, 
2 общ. вдания, общински теа-
търъ, морска градина, некодко 
градски, лововия равсадникъ, 
Шйиердясикъ, около 40 ;000 дек. 
гори, 600 дек. веленчукови гради
ни, 600дек. ниви, около 100 дек. 
правдни места, 10000 д*к. .мери, 
електрическа инстадация, иодо-
проводъ, канализация и др. Са 
ио отъиокрити и непокр. нед
вижими-имоти м. Ф. год. С Ъ 
постъпили 11,000,000 лп., п 
превъ тек. ще се уведичатъ 
оъ около 4, което ще каже — 
около 3 5 % отъ редовните при
ходи! Особено доходни с ъ ку 
рортните имоти на градя, по 
реди което гребна да се бървч 
съ еъвдчването имъ Доходите 
отъ същите и отъ равните 
тек™ около с ъ щ и т е ще благо-
устроятъ града 

Разнипт такси — отъ елек
трическа -.ен-ргия, канално . и 
сметно право и ва равни други 
услуги съ иорядачни. Превъ из
теклата ФИЙ. год. с ъ дали при-
*одъ около 11 мил лв. Дало-
Шт, които държавата отстъп 
ва и които държчнните бирни
ци събиратъ с ъ множество, но 
в«е дребни: равни проценти 
върху онова що държавата съ
бира ва себе си. Мин. год. с ъ 
постъпили ва общината около 
18 мил. лева. 

На кратко, тояа еж неточни 
Дите на общинскитЬ приходи. 
'Държаната ще отстъпи на об 
Щините и други дпнъци за да 
с« «асилятъ Финнне по По то-
*И въпросъ съюза на градове 
** работи и правителството 
Има становището, което нъ 6&-
Л&щия 8, ва гр. общини ще реа-
ливира. За да иматъ общините 
онази поне ФИНИШ, мощь, КОЯ-
Т(> преди ной »те кмаха, требва 
А* Удвоятъ доходите си. 

Щг> се отнася до ивиъ.иред. 
Р8«оди,- ва покриването имъ 
тръбиа да се ирнбегиа до дъл 
Товрочии яаеми. Е д и н ъ прег-
*'Д* на историята на годеми-

" Градове въ Европа покаяна 
4 8 т% дължатъ своето бдьгоуе-
тР0йство на заемите Тяжеста 
"*• понася отъ много поколения, 
Които и ще се нодвуватъ отъ 
•^вгоуегронството и отъ съвда-
а н | » е имоти. Какви с ъ дъл 

г°ввте ц а Варна — ио ната-
Пкъ, ' 

ШЖт:<> кпкъ се събиратъ при 
«те»»», Общините новнаватъ 

равни начини ва топа, но до 
една трайна добре обмислена 
система не с ъ достигнали И 
ва това недоборш-е с ъ големи 
дори отъ пий сигурни и най-
лесносъбирпеми приходи. Дър-
жоката е но щч.-тлн.щ въ това 
отношение, благодарение на по-
гол-Ьмнта споя илпеть и на теж 
к и т е глоби, които неивправни 
т е данъкоплатци нлащатъ. 8л 
необлягачето съ глоби отговн-
р я г ъ бирниците . Адиинистра 
тинния с ъ д ъ е решилъ, че и ва 
неивдълженията, к ъ м ъ общини 
т е можа да се нал&гатъ глоби 
но поради характера па тия не 
издължения работата е по мъч
на. Дч се очяквя, следователно 
гражданигЬ сами да идпнтъ въ 
общината и редовно да плащатъ 
е не съвсемъ над-ждна работа. 
С ъ щ о и пъпната централиза
ция както въ .гьбирането па 
облозите, така и въ самото об
лагане на дело си указа тежко 
п неефикасно. Настоящето по
стоянно присътетпие ьъведе 
една децентрализация, като ор-
гинизнра Електрическото отдел. 
въ отделно стопанвтио, съ свое 
сметководство я приет аил-инка 

1920 921 г. предвид, кръгло въ 
921/922 . „ „ 

. 922/923 „ „ 
923/924 . . 
924/925 „ „ 
925/926 „ „ 
926/927 „ , 
927/928 „ я . 

месецъ мартъ 1928 

А до края на бюджетното у-
нрвжнение — 30. VI ще се ре
ализира сигурно напълно — 66 
мил., ако не и въ повече. 

Отъ тия данни става ясно че 
отъ 1920 год. до сега община 
та никога не е имала единъ 
реаленъ бюджетъ Ивтеклата 
1927/1928 Ф. год., годила : ьа на 
шето управление, държи ре 
вордъ, като даде прпходъ ц. ли 
59 мил. лера до 1 VI т. г , 
кой го сигурно ще се покачи до 
края пя бюджетното унражне 
ние, и единъ напълно реаленъ 
бюджетъ. 

Не спидетелствуватъ ли сами 
тия данни ва раянитята отъ 
носг. присътетпие дейност ь? Не 
е ли ясно че Варн община, до
бро управлявана, може да даде 
добри доходи съ конто не само 
редовно да се нл< ща на чинов 
иициге . «ми и ще може да бла-
гоустр. йаа града? 

Общиткстл дългове могатъ да 
се равиределягь на такива 
к ъ м ъ банки — около 17 мил. 
л.; к ъ м ъ равни кредитори но 
иьнълпитеднн листове и б^въ 
такива 11 мил. лн и къмъ 
|)-(8ни Фондове около 14 мил. 
лв. = 40 мил. лп. 

Его некои подробности: 
Къмъ В. Н В. по ананси сре 

щу неоФОрменъ ваемъ отъ ми
нали години около 5 мил.; къмъ 
унгпрек. търг. банка огъ 8 ми-
дионпятъ ваемъ отъ 1907 г о д , 
остатъкъ около 6 .мил. и къмъ 
дирекцията на дълговете — 
около 4 мил. и така нарече
ния гъ "Комунистич. йагмъ". т. 
е., оня к(1Йго В, аа Нар. Кре 
дитъ неоформено е отпуснала 
нн комуиистич. Вари. община 
1ф'въ 1920 год. ва оборотенъ 
каниталъ на основания тогава 
общински мпгаяинъ -— около 2 
МИЛ .1-1. 

Унтрскиятъ засмъ е нъ чуж 
де. палуга и подлежи на уреж 
дчне при благоприятни уалопия. 
Той е е/ь 7 % а* 50 год Олуж 
б«та му редовно се иод-ьрж. по 
гмЬгка, обаче, нъ левове, Ио 
не всички притежатели на цен
н и т е книги -нриематъ левовете. 

' , Какви тежи.пи нредсгавляна 
той днесъ мъчно и да се оире-
делп, но равбира са повече отъ 
0 мил. лена Но колкото и дч 
бъде телен пата, като се има 
предъ пидъ че той е бидъ силю-

сатори, които събиратъ такси
т е по домовете. Системата е 
пече изпитана и отлична. Д о . 
като нъ миналото не е могло 
да ее събиратъ половината так
си, днесъ, следъ една год. мо
же да се каже че огъ с ъ щ и т е 
недобори 1гЬма, Отделихме и 
водно-каналиаационното ведомг 
стпо и то наскоро ще догони 
съ своята уредба първото. То
ва с ъ две вижни общински сто
панства. 

Но най-ваяшото е и тукъ 
както веекъде — енергичната 
работа, контролътъ и то непре
станни гъ контролъ 

За бюджета на общината. Въ 
него се предвиждлтъ годишните 
приходи. Нуясно е едно добро 
поемана..е на общинските ивточ 
ници и една вдрава политика ва 
създаването на единъ уравно-
весенъ бюджетъ. Обезценяване
то на лева и увеличението на 
нуждите увеличи съответно 
бюджета. Но колкото е важно 
да се съвдяде уранновееенъ бюд
жетъ , толковъ повхжно е да се 
реализира той напълно. Ето не
кои интересни данни отъ бюд
ж е т и т е ва год. 1920 — 1927 год. 

мил, 34 постъпило 19 т е. 5б°/о 
. 45 „ 2 0 , , 4 5 % 
„ 4 8 я 25 „ „ 5 5 % 
„ 48 „ 2 9 . „ „ б0°/о 
п 70 • ^ 2 - . 6 0 % 

.„ - 61 и 39 я „ 6 0 % 
. 67 „ 42 . „ 6 5 % 
„ 66" до края на 

69 . . 9 0 % 
ченъ за благоустройството на 
града, требва да го нонесемъ 
бевъ негодувание, вящото съ не 
го е направена и канализацията, 
която струва много пари: Жал
ко е, обаче, гдето тогава Б . Н. 
Б не удовлетворила искането 
на Варна да отпусне тоя ваемъ 
и е станало нужда отъ ваемъ 
вънкашенъ — въ чужда валута. 
Щ е ми повволите г д а съветни
ци, повче отъ тия подровности 
ва сега по тся вяемъ да ви не 
давьмъ. Проучидъ Ч-ъмъ го 
добре и по договора, преписъ 
отъ кейто имаме, и по данни
т е въ Дирекцията на държ. 
дългове, коя го води точни сме 
ки, т ъ й като Дъгжавата е по-
ръчителка. 8а гаранция с ъ ва-
Л"жени общински п р и х о д и . 
Къмъ същата дирекция вадъл-
ж°нието ни отъ 4 мил. лв. е 
ио вакъснени вноски отъ мина-
нали години по с ъ щ и я ваемъ. 

„Къмъ равни кредитори" ка-
вахъ, дьлжимъ около 11 мил. 
Т у к ъ еж, около 4 мил, лв. не 
доилатени заплати останали отъ 
минали години, часть отъ кой
то изплатихме м. г., а около 3 
мил. лв. се иредвиждятъ нъ 
бюджетопр ва 19^8 29 год Др. 
„равни кредитори" с ъ тоже 
частни лица които отъ преди 
години иматъ раяни ввимчния. 
Т у к ъ невлизатъ около 5,мил. 
АЛ, които настоящето пост. 
ирисътетвие завари нсизплате 
пи заплати къмъ общ. служа 
щи по сметка ва 1926 год. и 
която пост. присътствие въ дна 
месеца още м. година ивнлати 
ва да дойде ажуръ съ заплати
т е , да отърве чиновниците си 
огъ мизерия и общината отъ 
срамъ, който понасяш,* да не 
може да плаща на слуяшци-
т'\з си. 

Дългове къмъ фондоветгь около 
12 мил. лн. Фондоьете с ъ една 
гангрена въ общ. бюджетъ и 
отнасятъ около 2 0 % отъ ре
довните приходи. Оснопанатъ 
се по К(.ФЪТЪ на равните ми-
нистертиа не специално ва 
общ. нужди, а ва общи и бевъ 
съглаейнто на общ, съвети и 
бевъ да се гледа носи ли об
щинския бюджетъ. Схювътъ на 
градовете много п ъ т и е повди 
галт. въпроеътъ ва премахване 
то на т*я рана, но тя още стои. 

Достатъчно е да Ви еъобща, 

че такива Фондове има повече 
отъ 20. 

Равбира се че общинските бюд
жети не могатъ да ги понесатъ 
докато държавата не съвдаде 
по-големи обп\иискй доходи и 
ва това повечето оставагь не
платени и само съ тежинвта си 
надуватъ бюджетите. Конфе
ренцията на градовете, която 

.преди околр 2 м ца се еъстоя 
въ СОФИЯ вае становище: 

1) Да се ликвидира съ досе
гашните задължения къмъ Фон
довете, като ония къмъ общо
държавните Фондове иоеме дър
жавата въ своя тяжесть; 

2) Само общинските съвети 
да иматъ право да основаватъ 
Фондове ва въ бъдъща , въ тя
жесть на своите бюджети. 

Дългъ за кооператпвпия стро 
ежъ на жилища. Нужно е да се 
осветли и. тоя врпоосъ. .Дър
жавата съ ваконъ нареди да се 
отпущатъ отъ Б. Н. Б. заеми 
вя строежъ на жилища. Това 
беше една държавна политика, 
която се в а м и с и о т ь държав
ните управници и отъ с ъ щ и т е 
реадиаиря, бевъ намесата на об 
щините . Б Н. Б. има първа 
ипотека върху сградите. Но на 
общините бе възложено да рав-
дяватъ кредитите. Днесъ Б. Н. 
Б. иска отпуснатите така зае
ми въ Варна — съ лихвите вече 
около 9 мил. ЛВ., да остави като 
ваемъ на общината и тя да ги из
плаща, като остане тя да се раз
правя съ длъжниците . Лко това 
становище не бъде изменено, 
общината ще понесе голем риок, 
вящото ако ва банката е по-
лесно да урежда тия сметки, ва 
общината — ивборно учрежде
ние, това ще бъде извънредно 
трудно Направихъ обетоенъ 
докладъ противъ това станови
ще въ Ц. унрав. на Б. Н. Б. и 
министерството,на вътр. работи. 
Но успехътъ е проблематиченъ. 

Въ ваключение на разсъжде
нията ва общинските доходи и 
дългове мога смело дч подчер
тая че централната власть не е 
още вястанала на едно вдраво 
становище да съвдаде достатъч. 
но приходи на общините ва да 
могатъ т в да се благоустроятъ 
и да вадоволятъ големите си 
нужди. Но вервямъ че сме въ 
надвечерието на уреждането на 
тоя въпросъ. Общините требва 
да получатъ добри и сигурни 
доходи и евтинъ и дългоеро 
ченъ кредитъ. 

За разходипт на общината. 
Естествено, не бива да надми
на ватъ приходите. Но закона 
ва общините, разходите, както 
и приходите, ся, редовни — 
определени въ яазона н иввън 
редни — определяни отъ общ 
еъветъ. Нуждите иа Варна с ъ 
големи, той е г о л е м ъ градъ, 
а приходите все още недоста
тъчни. Потребни с ъ големи су 
ми яя благоустройството, ва у-
чебното дело, ва санитарното 
ведомство, ва {културни нужди 
и-пр . Ето главните равходви 
пера требвани по бюджета ва 
м. 1927 928 год. 
Личенъ съставъ около 16 м. л. 
Учебно дело 6 % ,, 
Санитррно дело 3 „ „ 
Благотворителност 1 „ , 
Благоустр., строежи и др. 

ивиъир. работи 26 „ я 
Дългове 8 „ „ 
Веществени разходи 1 » » 
Фондове 6 ,, „ 

Това с ъ съвгемъ груби д«нй 
КОЛКОТО да имате представа ва 
равпределението на разходите. 

Г. г. общ. сьввтниц", 
Ааъ очертахъ въиросите, т е х 

ното съдържание и вначение ва 
развитието на общината. Но не 
стигатъ дорбите рввбирания на 
тия въпроси каквито нретен 
дира да има настоящето пост. 
присъствие: требва да се ра

боти съ енергия ва реализира-
оето имъ I Едногодишно управ
ление съвсемъ не е достатъчно 
аа реализиране на една широка 
програма, но меиъ ми св стру
ва, че тр е достатъчно ва да 
може да се характеривира едно 
пост. присътствие въ какво на
правление върви и какви на
дежди то съвдава у граждан
ството. -

Канво сме направили? 
За благоустройството на града 

е направено твърде много. Ето 
даните, съдете по т е х ъ : Града 
има около 130 км улици, отъ 
които за 60 ивмицали години 
с ъ били шоеирани еамо 12У8 
килом.. а ние само за една год. 
сме шоспрали оволо 47а км. = 
30,000 кв. м. 

Бурдюри и ри гол и сме на
правили по 5 километри. 

Общински тротоари за 60 год. 
нито 1 кв. м., а ние за 1 год. 
— 1200 кв. м . | 

Въ довята поправихме пъти
ща 8 кил. и мостове направени 
ва 50 год. 40, а за 1 год. отъ 
насъ — 9. 

Изравнени улици споредъ ни-
вил»цията имъ ва 1 год. 24000 
кв, м. или ивхвърлена и наои-
пана 12000 куб. м. пръсь! 

Както виждате г-да съвет
ници, х/8 отъ навършеното аа 
1/а векъ въ града е навършено 
само в ъ 1 год. колко нови ули
ца се работятъ вин сами го 
виждате. 8а тия улици по го-
лемата часть отъ материалите 
с ъ складирани още превъ зи
мата и сега складираме още. 
Гебедженски и меетенъ к»мъкъ 
чуканъ и нечукаиъ имаме го-
товъ надъ 2500 куб. м И всич
ко до стотинка изплатено 1 

Има единъ въпросъ по който 
много се е с п е к у л и р а л о и 
нищо не се направило. Това е 
въпроса за калдъръменитп тро
тоари, толкова много обеща
вани на крайните квартали. 
Съгласете се, че шоеировката 
на улиците по тия квартали не 
може да върви бързо, особно 
гдето още не е прекаранъ ка-
надъ и водопроводъ. Това ще 
стане бавно, постепенно. Но ва 
да се съвдаде въвможность на 
населението отъ тия ктартади 
да гзлеве отъ големата калъ, 
да може по сухъ п ъ т ь да еднзва 
въ центъра на града, гдето е 
стопанския животъ и работата 
на всички, за да се даде във
можность на децата да отиватъ 
по сухъ п ъ т ь ва Училището — 
все нещо може да се направи. 
Идете сега, хвърлете погледъ 
въ крайните квартали и ще 
видите, че настоящето пост. 
присътствие • въ една год. раз
реши задоволително тая ездача. 
Въ % векъ с ъ били направени 
само 750 пог. м. кялдъръмени 
пътеки , а ние само за 1 год.— 
60001 цедите квартали с ъ кръ
стосани съ такива тротоари и 
следваме да ги работимъ ва да 
етанатъ до есень 10,000 м 8а 
да могатъ тия квартални п ъ 
теки да се ивнолауватъ напълно 
и да свържатъ кварталите еъ 
центъра шосирахме и некои 
улици въ с ъ щ и т е квартали. 

Такива с ъ ул. „Тракийска" 
— вт» бежанските квартали; 
ул. „Капитанъ Рийчевъ", която 
води до еамия край на града; 
ул. „Кракра", която е дълга 
около 1200 м. Ами ул. „Влади-
славъ" не е ли главната връз
ка между кварталите и цннтъ-
р а ? Сега пакъ съ същата цель 
— да се свърже края еъ цен
търа работимъ тоже една отъ 
ней-дългите улици — „Мида-
диновока". 

Въ миналото манкс се е дър
жало на уличните н а с т и л к и , а 
б е з ъ такива нема чистота, н е -
ма здраве. Колко пъьъ се спъ
ва стопанския жнвотъ — из
лишно е де го поьчертевЕмъ 
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Къмъ паважътъ дори требва 
да се стремимъ и ние веч*й пра? 5 
вимъ сериозната крачка съ о-
питътъ. който сега предприе
маме по ул .„Ц. Борисъ" и „6 
Септемврий'' — паважъ съ пре
парата „К е т с.н ъ", удо-
бенъ и евтинъ. Настоящето 
пост. црис. държи за бързото 
шбсиране и павиране на гра« 
да. Въ центъра какво се ра
боти всички виждатъ, Улици
те „М. Луиза", „Кирилъ", „Ц 
Борисъ" до „б Септемврий" и 
презъ «Чингене пазаръ" до 
Морската градина* самата ул. 
иб Септемврий"; „Гургулята"; 
пжтя при Електрич. централа, 
който свързва индустр. квар-
талъ и С. Севмесъ съ града; 
улиците „Шопска", „Регент-
ска" и *'др 1 Ангажирали сме 
цепото двумесечно Производ
ство1 на блокчета отъ Държ. 
кариера въ Бургасъ, както за 
ул. .Гургулята", така и за 
„Преславска", а също и за у-
ламите по главните улици. И 
асичко съ пари въ брой! Здра
во обзавежданите общински 
финансии даватъ йй пълна 
възможность за това. 

Въ предизборната ни плат
форма беше обещано да се 
работи и за канализационното 
дпло на града. Некои прияте
ли погледнаха дори с ъ н а с -
межка на това. И наистина, 
разширението на канализаци
ята въ големи размери безъ 
специаленъ- заемъ, е невъз
можно, защото струва десятки 
милиони. Това що имаме е из
вършено съ средствата- • отъ 
унгарскиятъ заемъ, за който 
вече говорихъ и струва надъ 
50 мил. лева сегашни пари. Но 
съ бъджегните си средства 
можемъ постепено да довър
шваме мрежата въ чертите на 
града и да я подържаме въ 
изправность; Това обещахме и 
въ. задоволителенъ размеръ го 
изпълняваме. Ето извършено-

• то въ една година^ ' 
; 1. Въ пожарната команда 
стояха отъ'десетолетие неупо-
требни 123 крайулични утоци 
— решетки, тъй необходими 
по улиците за прибиране дъж
довната вода,съ която се под
помага : и измиването на кана
лизацията. Поставиха се по 
главните улици — «Съборна", 
„Нишка", „Шуменска",. «Шип
ченска", „Русенска", „Сливни
ца", „6 Септемврий" и др. — 
още есенесъ.. Собствечо. въ 
ул. „Сливница" — още презъ 
м. пролеть наредихъ това, за-

,щото се ,бояхъ отъ ; големите 
дъждовни води за морската 
градина и баните. Но да не 

.мислите че е требвано за то
ва, кой знае какви големи рас-
х о д и? — О к о л о 70С00. 
А самите 'решетки съ ценни 
И днесъ мъчно доставими. 

2. Канализирахме улиците: 
„27 Юлий", „Асенова" и часть 
отъ „Съборна", ул. „Шейнова" 
„Одринска", „Ц, Борисъ" — 
„Чингене пазаръ". Сега се ра
боти единъ отъ най важните 
и най скъпи канали — „Саи-
довия", който ще прибере не
чистотиите които сега се изли 
ватъ до топлите морски бани 
и застр-лнаватъ ла компроме-
тиратъ летов-щето ни. Тоя ка-
налъ води отъ Саидовия мость 
по плажа подъ Аквариума, А-
сарето, подъ булев. „Ферди* 
нандъ" и отива въ главния 
колекторъ при вълнолома. Ед
на работа, която крещеше да 
бъде довършена и ще погъл
не надъ '/а милионъ лева. -

Извършихме още една мнс-
го,важна, работа и то още :м. 
год. и тя погълна о к о л о 
303,000 л в : почистването на 
главния присганищенъ събира-
тель, който се беше задръ 
стилъ и . грозеше • да запуши 
целата канализация. Послед-
нята грозно се беше • разми
рисала. 

Предстои все още много ра
боти : само въ чертите на гра
да 65 к. м. к нали, по 7г мил. 
лв. г= 32,590,000 лв 1 

.,, Неколко думи за отварянето 
'на'-новипт''улици. Известно- Ви 
е че ако и да съ изминали 50 
год. отъ освобождението на 
Варна има цели квартали безъ 
улици. Какъ може това да се 
търпи? За това въ тия квар
тали не може да се прокара 
ни водопроводъ, ни каналъ. 
Работимъ усилено, събаряме 
сгради и това поражда недо
волства. Но общия интересъ е 
по големъ, а за да задоволимъ 
частниятъ правимъ това, що 
не се е правило, до сега: вед
нага плащаме и на обездоме-
ните даваме общински места. 
Ако при ефтените години бе 
ше всичко ликвидирано, днесъ 
града немаше да плаща много , 
пари. А ако и сега не се по
бърза, сл»дъ некоя и др. год. 
щ бъде извънредно тежко и 
дори невъзможно за общинс
ката каса. Ще бъде още по-
лошо и за частнитъ интереси, 
защото тогава обездомяваните 
не ще могатъ да намерятъ 
праздни места. Сега се отва-

" рятъ множество улици, които 
наесенъ Ще се помжчимъ и да 
благоустроимъ, ако за това 
оощ. съветъ ни отпусне пот
ребните кредити. 

• Електрическото освгьтление за
варихме въ лошо състояние. 
Годините на войните, а и по 
следующите с ъ му нанесли 
тежки рани. Първата ни гри
жа беше да проучииъ недос
татъците и поправими ли съ , 
защото имаше мнение какво 

•Централата е вече загубена. 
Следъ* проучванията педнага' 
взехме мерки за отстраняване
то на некои недостатъци и 
поръчахме за 1,200,000 л. нови, 

,резервни части. На единия мо-
торъ още м- год. ги поставих
ме, а на другите сега ще се 
поставятъ. За поправките сме 
повикали отъ Швейцария мон
тьори и за щастие оня който 
въ началото ги е монтиралъ. 
Още есенесь-мощтностьта на 
моторите се покачи, светлина
та и качествено се подобри. 
Добихме възможность да раз-
ширяввме по малко електри
ческата мрежа въ града. Въ 
съгласие съ памучната фабри* 
ка, още м. год. уредихме ос
ветлението на Памучния квар-
талъ. Сега предприемаме раз
ширение на мрежата въ бе
жанските квартали и въ Лозя
та, материялите и стълбовете 
съ готови. Но за да се елек-
.тефицира града потребни съ 
нови машини за производство 
на много електрич. енергия, 
необходима не семо за освет
ление, ами и за индустрията, 
която се развива въ Варна. 
Корабостоителницата, , Памуч. 
фабрика—големи предприе, 
искатъ електрич. и безъ така
ва мъчно ще се разрастаатъ. 
Доставката на единъ турбсге-
нераторъ, Вие, г-да съветници, 

.гласувахте и търга е вече сбя-
венъ. Ще бждемъ ли ние и 
вие щастливците да се гор-
деемъ съ реализирането на 
това дело? Повече отъ 10 
фирми съ закупили поемнитЬ 
условия и по всичко личи че 
ще има голямо състезание, 
защото кредита на общината 
е повдигнатъ, защото се вер-
ва въ нейната сила да финан
сира предприятието. 

Дължа да отбележа една 
реформа засегваща електриче 
ското осавтление Известно е 
на гражданите колко мъчно и 
какъ именно се събираха так
сите. Системата беше тежка и 
за това оставаха много недо-
бори Има ли нужда още вед-
нажъ да ви подчергавамъ че 
заварихме неизплатени такси 
за 5 год. -— по десятки хиля
ди лв.? Отделихме счетовод-
стоото и стопанството на елек
трическото осветление и на
редихме таксите да се съби-
ратъ помесечно и то по домо
вете на гражданите. Резулга-
тите .съ че по бюджета за 
изтеклата година сме събрали 
повече отъ предвиденото въ 

бюджета! Така както е сега 
огделенйето обзавеждано пред- : 

ставлява отделно стопанство. 
За голема часть отъ нашия 
активъ азъ говорихъ при из
лагането на въпросите. Не 
съмъ казадъ, обаче, нищо за 
некои мероприятия, целящи да 
повдигнатъ поминъка на града 
и неговата култура и пр. Гра
жданството вижда това що се 
строи въ морската градина. 
Новия бюфетъ бйше общограж-
данско искание отъ години; 
недостатъчностьта на студе* 
нипт и топлипт бани също бе 
очевидна.. Курортното стопан
ство се оформява и издига 
мощно. Умелата рекламна ра
бота разнесе прелестите му 
далечъ въ чуждите страни и 
днесъ Варна е като летовище 
съ европейска известность. 
Какво значи за общсграждан-
ския поминъкъ това граждани
те и вце, г-да съветници, ще 
прецените добре. Мин. год. сме 
имали надъ 35000 летовници, 
които съ оставили въ града 
повече отъ 100 мил. лв. Чуж
денците до м. г. се брояха на 
пръсти, а м, г. беха 3500. 

Можемъ ние варненци да се 
гордеемъ че Варна ще бъде 
връзка между Европа и Бъл
гария. Толкозъ повече ни се 
налага бързината въ благоу-
стрнйството на града. 

За пожарното дпло говорихъ. 
Дължа да подчертая че Варна 
има най новото и най-пригод
ното за тоза дело здание, ко
ето есенесъ построихме и се-

. га предстои да се довърши. 
Следъ десетина дни ще се 
произведе търгътъ за автомо
билни пожарогасители -

Посочвамъ още веднажъ на 
театъра — новия общински 
театъръ. ' ' 

Вь една година, г-да съвет
ници, само сгради, нови и отъ 
големо значение и стойнссть, 
правимъ четири! 

Искамъ съ нашия активъ да 
завърша, като подчертая ре
довното събиране на обгц. доходи, 
включително и недоборите и 
редовното изплащане на запла-
титгь и др. разходи. Поправих
ме почти всичките сбщ имоти 
Погледнете на общинския домъ. 
по стълбите на който гражда-
нинътъ можеще да си строши 
краката и който срамеше съ 
своя видъ на хзнище и насъ 
и васъ и градътъ ни. Подоб, 
брихме Лозовия разсадникъ-
овощния разсадникъ и Мор
ската градина. 

Г-да съветници, 
Следъ всичко това, предстои 

да ви запозная съ съдържа
нието на бюджетопроекта за 
1928'1929 год:, 
Редовенъ приходъ 43,808,078 л. 
Извънреднъ 

Редов, разходи 
Извънр. „ 

30 548,704 л. 
^4,35б~787л^ 
43,804,949 л. 
30,551,838 г. 
74,356,787 л. 
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Каква политика ще следва 
пост. присътстви за новата 
фин год. ? Казахъ още въ на
чалото: тя е същата, ксято 
гражданството само сочи и 
която отъ м. год следваме не-
уклоно. Предвижцатъ се пове
че кредити за санитарното 
дело, а също и за учебното. 
Говорейки за извършеното 
презъ изтеклата година, азъ 
подчертахъ и предстоящето да 
се извърши. Новия театъръ 
требва да се свърши, също 
зданието на пожарната коман
да; приюта за бедни родилки 
требва да се построи, също и 
1—2 училища. Противопорой-
ните съоръжения при Кокар-
жата, разширение на водопро
вода, канализацията, електрич. 
осветление, подобрение на ку
рортното стопанство . . • Много, 
много има още да се. работи! 
Предвиждаме кредити за на-
сърдчение постройката на ед
на модерна млъкоснабдителна 
централа, за омнабусно движе
ние, за уреждането на по-мо
дерно . чистене на града, за 
нови пожарогасители и пр. 

Политиката за задравяване-
то на общинските фннансии 
ще следваме неуклоно. Недо
борите ще събираме и не ще 
търпимъ такива за по десятки 
хиляди лева. Така общината 
щз има средства да се благо-
устройва и ще възтанови име
то си като добъръ платецъ. 
Овщината има своите доходи, 
стига да се управлява добре. 

За уреждането на висящите 
дългове и за извънредните 
разходи по големите благоу
стройствени дела ще се при
бегне къмъ Итотекарната бан
ка за дългогодишенъ заемъ, 
чрезъ който тежината да се 
пренесе и върху бъдащите по
коления. 

Ето, г дн съветници, нашите 
дела и нашите разбирания. 
Очакваме не похвалата ви, а 
строгата ви, но справедлива 
дума за да насърдчите добро
то. Ние ще бъдемъ доволни 
ако съ резултатите отъ дей-
ностьта си насьрчимъ гражда
ните и васъ и повдигнимъ на
деждите на всички въ бжда-
щето на града. Ние верваме, 
че тсй съ една честна некол
когодишна работа може да до
бие физиономията на единъ 
европейски градъ и на първо
класно летовище, което и да 
гарантира на варненци скро-
менъ поминъкъ. 

Утвърдени ть | гов ' и др. 
Въ едно отъ последното си 

заседавие общ. оъветъ взе 
следните решения: 

— Одобрява се нротокока 
на варненското турско учил. 
н во на отдаване на нрдвижг-
ми имоти ио доброволно съг-
засне по ва една година, 

__ Одобряватъ се поемни
тЬ условия ва отдаване на 
предприемачъ доставката на 
14 куб.'метри чамови дтеки, 
1 куб. и нинарн и I куб. м. 
греди — за училищата 

— Одобряватъ со поемай
те условия за доставката на 
2100 кгр. иодово масло ва 
назане подовете на Вари. 
първоначални училища. 

— Одобряватъ ое специ-
влнигЬ поемни условия за 
доставката на канцеларска 
материяли за ВарненгкитЬ 
училища, аа 1928/1919 год 

— Затрнватъ се отъ на
борните списъци за VIII тру-
довъ наборъ около 10 младе
жи понеже съ дадени проти
воречиви сведения както ва 
годпнше на раждането, така 
въ презимената имъ и пр. 

— Приема и одобрява тру
довия ниборенъ спиеъкъ ва 
младежите отъ гр Варна по
длежащи на VIII тру довъ на
боръ на брой 1338 души. 

— Одобрява ое търгъгь 
проивведенъ на б апркаъ за 
доставката на 300 това ци-
ментъ И ртландъ. 

— Разрешава се направа
та ремонта нв парния коилъ 
при общинските морски топ
ли бани. 

— Не се одобрява търгътъ 
проивнеденъ на 10 априлъ аа 
доставка на 400,000 кгр. га-
зьолъ породи придобитата не-
износна за общината цена. 

— Одобрява епаваряиането 
производно на 29 мартъ ва 
доставката на 2000 кгр. ци
линдрово масло. 

— Приема и одобрява тър
гътъ вропзвеленъ иа 30 мзртъ 
за доставка на 1000 куб. м. 
едъръ ломенъ камъкъ н 250 
куб. м нресятъ кариеренъ 
чакълъ 

— Приема и одобрява тър
гътъ щонзведевъ па 6 а-
прилъ за отдаване подъ на-
емъ бюфета при морокте ба-
пи ва 450,387 лв. за три го
дини върху г Г. Владимировъ, 

— Приема п одобрява спа-
зйряването прои&ведено на 10 
април.. ..а продажбата на 1850 
литри вино — по 7'50 лв. 
иа кгр. 

— Приема и одобрява ио-
емните уолуввя за доставка
та на 129,000 кгр семо. 

• Връсваро - фризьорски салонъ 

„С1В1ИЯ" 
на Атанесъ Иванозъ 
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ул. .Цй|,ь Борисъ"'.№ 6 
до 1С Ф. не „-Лондонъ" 

Единствения нъ България елек
трически апарат* К е а Н з Н с 
М а у е Г ви едри вън ни за 6 л.е-
с*Ц4, съ конкурентни ц.ни. Ц. й. 
модерно постркгване, Фризиран*», 
нодии ондулвции съ специаленъ 
прюарятъ, маникюръ, електри
чески масажи, измиване на коси 
съ специаленъ препаратъ кои го оиекчава косата и пр 
Изработватъ се всекамъчъ пидъ ивкуогвени кош и перуки 

Изящно хигиенично бръснене и стрижене напълнс 
вадоволяващъ нкуса иа клиента. 

ПярФЮМррпя и пудри на конкурентни цени — 20% ням9леи'-е 
Пристигна препарата ЬОКЕАЬ НРЖ^Е ва боядисване па коси.— най раздпчии цветове. 

|ц^м'""1|ТИ|МИ|1"-«-5|. и,-и|||| Ч т«.«уиг,|»1Л1.|||)ц.|'а|...^яц||.ч.г«|сЛТ 

Електрическо дълготряйно 
(6 месечно) къдрене на дамски 

и мъжки коси. 

Електрическо дълготрайно 
(6 месечно) къдрене на 
дамски и мъжки коси. 
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